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La ekspozicio pri presaro estis eĉpli sukcesa ol tiu
de la antaŭa jaro. Preskaŭ20.000 personoj vizitis
ĝin dum la lastaj semajnoj de oktobro. Tre infor-
mis pri ĝi la loka presaro kaj radio, kaj ankaŭla
Nacia Radio de Madrido amplekse raportis pri tiu
esperantista ekspozio en Gijón. Fine de ĝi oni en-
skribis 30 gelernantoj por nova kurso de Esperanto
en la Ateneo. La entuziasmo de la membroj de la
E-grupo pro tiu sukceso respeguliĝas en la akto de
la estraro en ties kunsido de la 3ª de januaro de
1960. Oni faris en tiu kunsido tre belajn kaj op-
timismajn planojn por la estonteco, inter ili la kre-
adon de sekcioj de ŝak-ludado kaj fotoamatoroj
ene de la esperantista grupo. En la du sekvaj kun-
sidoj de tiu estraro, la 3an de februaro kaj la 4an
de marto, oni perceptas, per la koncernaj aktoj,
similan optimismon kaj emon fari planojn. Oni
traktis en tiuj kunsidoj pri la plueldonado de
Ŝpruci, fiksado de abonkotizo por la grupanoj…
Konsiderante tiun entuziasmon rezultas strange ke
la sekva akto en la libro de la grupo estas de dato
12an de decembro de la jaro 1966! Preskaŭses
sinsekvaj jaroj sen kunvenoj de la estraro nek
asembleoj de la membraro!. Por tiu sesjara perio-
do utilas al ni neniom la aktlibro de la E-Grupo.
Ni devas eltiri la informon el la leter-arkivo kiu,
jes ja, enhavas sufiĉe da materialo de tiuj jaroj.

Dank’ al tiu arkivo ni povas scii ke dum tiu tempo
tute ne ĉesis la aktivado de la grupo kvankam ĝi
estis malpli intensa. Per iuj skribaĵoj ni scias ke en
januaro de 1960 komenciĝis en Avilés kurso de
Esperanto. Ŝajnas ke ties gvidanto, Angel García,
havis ian rilaton kun la grupo de Gijón; eble li es-
perantiĝis en iu el la kursoj de Alberto. Ni povas
konstati ankaŭke estis vigla korespondado kaj ri-
lato de la grupo kun aliaj grupoj en Asturio, kun
HEF kaj hispanaj E-Grupoj kaj kun eksterlandaj
esperantistaj grupoj kaj organizaĵoj. Funkciis an-
kaŭla biblioteko de la grupo kaj estis aĉetado de
novaj libroj. Ŝajnas ke dum tiu tempo estis publik-
igitaj pluaj numeroj de Ŝpruci.
La esperantistoj de Pontevedro volis fari, kadre de
la 21ª Hispana Kongreso de Esperanto, ekspozi-
cion similan al ties okazintaj en Gijón. La sam-
ideanoj de tiu urbo mendis tiucele materialon al la
E-Grupo Jovellanos per ilia letero de la 7ª de apri-
lo de 1960. Nia E-Grupo prunte-sendis al ili ses
pakaĵojn da libroj kaj revuojn en Esperanto.
En tiu jaro 1960, la esperantistoj de la grupo de
Oviedo komencis publikigi informan bultenon en
Esperanto. En Pravia oni konstituis E-grupon, kies
iniciatinto estis Manuel Manteca. Ankaŭtie oni
volis organizi ekspozicion kaj oni petis helpon kaj
materialon al la grupo de Gijón. Sed ŝajnas ke

Mi kontaktis kun la esperantista grupo de Gijón en la jaro 1959, iomete antaŭla foriro de Luis Serrano. Baldaŭmi
komencis kunlabori kun la areto da aktivuloj de la E-movado en tiu-ĉi urbo. En junio de tiu jaro mi estis elektita,
kune kun aliaj gesamideanoj, por la ellaborado de iu bulteno de la Grupo, en Esperanto, nomata Ŝpruci. Ni eldonis
kelkajn numerojn de tiu revueto. Post la foriro de Luis Serrano oni reorganizis la estraron de la E-Grupo, en mo-
nato aŭgusto de tiu jaro 1959; mi estis elektita inter la aro de novaj membroj de tiu komitato. De tiam mi ĉiam par-
toprenis en la PorEsperanta laborado en Gijón, ĉefe en la instruado de la Internacia Lingvo. Estas al mi neeble
kalkuli kiom da kursoj de Esperanto mi gvidis laŭlonge de 50 jaroj, ekde tiu epoko ĝis nuntempe.
Post la forpaso de Alfredo Villa en 1969 kaj la retiriĝo de Alberto Menéndez en 1970 la E-movado iom mal-
fortiĝis en Gijón. Tiam mi penis subteni la aferon gvidante pliajn E-kursojn ene kaj for de la Ateneo Jovellanos.
Mi speciale memoras iun kurson kiun mi gvidis en la Kultura Asocio de Pumarín. En la epoko de tiu kurso kun-
vokis min la polico por pridemandi min pri la agado de iuj lernantoj kiuj, laŭla polica aserto, estis komunistoj. En
alia okazo la polico kunvokis min kaj konsilis al mi ke mi ne dediĉiĝu al la porEsperanta agado. Ili ordonis al mi
legi tradukaĵon de letero en Esperanto kiun mi estis ricevinta el Rusio; dum mi estis legante mian tradukon ili estis
kontrolante mian version kun traduko kiun ili havis.
Ekde la jaro 1976, kiam reorganiziĝis la E-grupo, mi prezidis ĝin. Krome mi daŭre gvidis E-kursojn sed la ĉefa
evento de la sekvintaj tri jaroj estis la okazigo de landa Kongreso de Esperanto en nia urbo, en la jaro 1979. Mi
prezidis la Lokan Kongresan Organizan Komitaton. Fine de tiu sama jaro estis alia grava okazaĵo por la gijona
esperantistaro. La Esperantista Grupo Jovellanos ĉesis aparteni al la Ateneo kaj de tiam dependas de la Uni-
versitato, konkrete de ties Katedro Jovellanos, kaj ŝanĝis sian nomon al Astura Esperanta Asocio, reprenante la
nomon de la unua E-organizaĵo ekzistinta en nia urbo.
Mi daŭre prezidis tiu asocion kaj senĉese gvidis pliajn kursojn. En Avilés mi gvidis plurajn E-kursojn kaj ties
partoprenintoj kreis poste la E-grupon Antaŭen de tiu urbo. En la nova etapo estis en Gijón alia Kongreso de Es-
peranto sed ĉi-foje ne estis landa kongreso sed Asturi-regiona.
De antaŭmalmultaj jaroj estas alia Prezidanto en Astura E Asocio, Carlos E. Carleos, kaj mi estis elektita Honora
Prezidanto. Sed de tiam mi plu daŭre gvidis kursojn en Esperanto.
Fine kun la deziroj flugi iomete pli, mi iris al Germanio, kun la intenco salti al Bulgario, kie junulino “kaptis” min,
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